
 
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAAQ / LANDSTINGSMEDLEM 

 1

 

3. januar 2011        
 
 
Jeg ønsker at fremsætte en forespørgsel til Naalakkersuisut i henhold til forretningsordenens § 37, 
således: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvorfor er tilskuddene fra Selvstyret til de enkelte Grønlandske Huse så forskellige?  
2. Er der planer om en revurdering af tilskuddene? 

(Medlem af Inatsisartut, Doris Jakobsen Siumut) 
 
Begrundelse: 
I anledning af min funktion som afløser i Folketinget foretog jeg et besøg af samtlige Grønlandske 
Huse i Danmark, hvor jeg mødtes med både medarbejdere og studerende. 
 
Og jeg erfarede, at tilskudene til driften af de enkelte Grønlandske Huse gennem Finansloven var 
meget forskellige fra sted til sted, hvilket ligeledes fremgår af finansloven. 
 
Et af konsekvenserne for forskellen af tilskudene er bl.a. at beboerne i nogle af de Grønlandske 
Huse må betale mere i husleje i forhold til andre. Jeg erfarede ligeledes at løntilskudene fra Selv-
styret til medarbejderne er meget forskellige. 
 
Jeg ønsker at få oplyst baggrunden for disse forskelle. Jeg ønsker ligeledes at få oplyst, om 
Naalakkersuisut betragter en udjævning af tilskudene som hensigtsmæssig. 
 
 


